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MESA SECTORIAL D’EDUCACIÓ D’AVUI DIA 3 DE SETEMBRE DE 2021 

 
Inicia la reunió el Conseller d'Educació, el Sr. Martí X. March Cerdà i informa del següent: 
 
Es felicita pel èxit del curs 20-21, ja que encara que van haver grups en quarantena no ha 
hagut que tancar escoles. 
S’han fet reunions per organitzar el curs 21-22, que serà també un curs COVID. 
Serà molt diferent perquè ja es té l’experiència del curs passat i per que tenim les vacunes, el 
professorat i part de l’alumnat està vacunat. 
L’objectiu d’aquest curs es la màxima presencialitat  
 
PROTOCOL : 

- Portar sempre mascareta. 
- Grups bombolla en infantil i primària 
- Distància de seguretat de 1,2m. 

- Ventilació a les aules. El curs passat es va fer compra de mesuradors de CO2 , aquest 
curs es farà compra centralitzada de filtres HEPA (1,2 milions d’Euros). Para els centres 
concertats, també hi haurà filtres però cada centre els adquirirà amb les 
característiques que necessiten. 

- Els professors i alumnes que estiguin vacunats no faran quarantena si estan en 
contacte amb un positiu. 

Segons el conseller, s’ha demostrat que en l’escola s’han controlat els brots, incloent els 
produïts fora dels centres. 
Les extraescolars de fora dels centres educatius s’han de fer de manera controlada i les 
famílies han de ser coherents. 
 
Es seguiran adquirint equips individuals de protecció 
Y es potenciarà la neteja dels centres. 
Es donaran ajudes de menjador per valor de 7 milions d’Euros, més la dotació dels monitors 
de menjador de 800.000.- 
 
La quota del professorat serà la mateixa del curs passat. Van haver 3000 substitucions que  
son 600 professors. En total 1200 professors comptant les baixes per maternitat i risc. 
 
Hi ha 25 professors de substitucions ràpides (estan en la quota però es poden incrementara)  
el curs passat varen ser 100. 
El curs passat els especialistes varen fer de tutors, aquest any cada centre pot mantenir 
aquesta estructura. 
Valora positivament el servei de prevenció 
A partir de setembre hi haurà una mesa sectorial de interins i oposicions. De moment es 
planificarà el procés de oposicions. 
La setmana que ve hi haurà mesa de concertada i de famílies. 
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A la MSE, des d’UGT Ensenyament hem defensat el següent: 
 
El passat mes de maig, des de la UGT ja valorarem positivament però com a insuficient 
la proposta de la Conselleria d’Educació respecte a les mesures a adoptar pel proper 
curs 2021-2022 i l’acord entre el Ministeri d'Educació i FP i les CCAA.  
 
En aquests moments, hi ha dues diferències substancials pel que fa a el mes de maig: 
la incidència de la COVID entre la població adolescent i jove (molt superior ara) i 
l'avanç en el procés de vacunació de la població a partir de 12 anys, que està sent 
sense cap dubte, un èxit.  
 
El curs passat va constituir un èxit no tancar els centres educatius però un fracàs el fet 
de no garantir la presencialitat en tots els nivells i etapes educatives amb la 
corresponent inversió en matèria educativa.  
 
L'acord per a aquest curs es va realitzar el passat mes de maig, quan la situació 
epidemiològica d'Espanya era millor que l'actual, i les comunitats van assumir que 
aquesta seria la foto fixa aquest setembre.  
 
Però Espanya està avui en una incidència acumulada a 14 dies de 318 contagis per 
cada 100.000 habitants quan fa tres mesos era de 128 (dues vegades i mitja menys), i 
encara que la pressió hospitalària si és més baixa que l'any passat per aquestes dates, 
en algunes comunitats està per sobre dels màxims que permetrien aplicar l'escenari 
més benigne. Els contagis de la cinquena onada estan a la baixa, tot i que el ritme del 
descens s'ha enrellentit. 
 
Amb les mesures anunciades, des de la UGT, entenem que no es podrà garantir la 
distància de seguretat perquè es permeten ràtios molt altes, no s'habiliten 
espais suficients i el reforç de les plantilles docents és insuficient. 
 
El curs passat, UGT va reclamar al menys, el reforç del 10% de les plantilles docents 
dels ensenyaments no universitaris. Hauria suposat la contractació d'uns 1000 
docents entre l’escola pública i la concertada.  
 
En el curs actual,  el conseller acaba d’anunciar el manteniment dels equips de 
substitució ràpida que ja vam defensar al seu moment i que va ser un èxit, però el 
nomenament de 25 professors  més, encara que agraïm, ens pareix, d’entrada,  
insuficient. Valoram també positivament el nomenament de 200 mestres més a 
primària però insistim en el següent: 
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Es fa necessari, tal i com s’ha fet a altres CCAA un calendari de negociacions per tal de 
introduir millores imprescindibles en matèria de ràtios,  reducció de càrrega lectiva 
etc, que suposa una millora per un ensenyament de qualitat.  

 
L’any passat es van contractar uns 600 professors i no es va garantir la presencialitat. 
Ara i amb presencialitat absoluta, que UGT sempre ha defensat, i amb la variant 
DELTA en marxa, entenem que els esforços per reduïr ràtios i càrrega lectiva han de 
ser molt més ambiciosos. 
 
A més, des de la UGT creiem, que a més de les consideracions sanitàries, s'han de tenir 
en compte les qüestions educatives: el nostre alumnat ha passat dos cursos amb grans 
dificultats.  
 
Bé mereixen un suport i un acompanyament per poder recuperar el desfasament 
curricular. I el professorat no pot tornar a hores d'ara, a les pitjors condicions de 
ràtios i càrrega lectiva que han tingut, producte de retallades dels que encara no s'ha 
recuperat el nostre sistema educatiu. 
 
Finalment des d’UGT Ensenyament s’ha d’obrir el debat sobre una escola laica i inclusiva 
i estam d’acord amb que totes les religions acabin afectant exclusivament a l’àmbit 
familiar i escolar i sortir de les escoles. 
 
Pel que fa a aspectes tècnics evidentment valoram positivament el següent:  
 

1. Nosaltres sempre hem defensat i pensam que és necessària la presencialitat 
total.  
 

2. La mascareta obligatòria pensam que en aquests moments és una mesura 
sanitària necessària. 

 
3. En quant a la disminució de la distància de seguretat de 1,5 a 1,2 metres entenem 

que aquesta distància de seguretat no es podrà garantir atès que es permeten 
ràtios molt altes, s'habiliten insuficientment espais i es fa necessari un reforç 
de les plantilles molt més ambiciós.  
 

4. En quan a medidors de CO2, ventilació i filtres EPA s’ha demostrat que és un 
element de protecció, per tant animam a que es continui amb aquesta 
dinàmica i es garanteixi a tots els centres que s’utilitzin aquests instruments. 

 
Finalment, ens volem sumar a la petició feta per la totalitat de sindicats d’aquesta Mesa 
i que deixin de ser meses informatives.  S’ha de garantir la negociació col·lectiva i els 
sindicats, legítims representants dels docents a unes eleccions democràtiques han de 
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disposar de tota la documentació amb un mínim de 48 hores d’antelació per tal 
d’analitzar-la i poder introduir aportacions de manera que hagi una vertadera 
negociació i no una informació de les mesures adoptades sense possibilitat de 
consensuar res.  
 
En resum: 
 

• Es valora positivament les mesures COVID. 

• Ha estat un èxit no tancar els centres educatius el curs passat, però el no 

poder fer-ho tot presencial ha tingut conseqüències negatives. 

• Ara hi ha un incidència més alta pel que considerem que les ràtios son 

elevades per garantir les distàncies de seguretat i que s’ha de reduir la 

càrrega lectiva. 

• El grup de 25 professors per a substitucions ràpides s’agraeix però es 

insuficient. 

• Amb la presencialitat absoluta i la nova variant Delta de la Covid, hi hauria de 

haver reforç per al professorat. 

• S’informa que un centre a Menorca té a batxillerat 35 alumnes  

• El sindicat està d’acord en que l’escola ha de ser laica. 

• Des del sindicat es valora la presencialitat i valora que la mascareta siga 

obligatòria. 

• El sindicat es suma a la reclamació de que las meses són per a negociar i no 

per informar. I que amb un mínim de 48 h d’antelació hi hauria de enviar -se 

la informació a la part sindical per poder estudiar-la i fer aportacions. 
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